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1. Tutvustusring  

Hoolekogu koosolekul said ennast kõik tutvustada, sest osad liikmed on uued ja ei tunne veel 

üksteist.   

Arutleti, kas  koosolekuid salvestada, kuid sellest loobuti, et mitte  minna 

andmekaitseseadusega vastuollu.   

  

2. Esimene ja aseesimehe valimine  

Direktor küsis, kes oleks valmis olema hoolekogu esimees?  

Sipsiku rühma esindaja arvates võiks olla inimene,  kelle laps on kauem lasteaias kui üks 

aasta.  Hoolekogu esimehe ülesandeid:   

• Tegevuskava koostamine koostöös teiste liikmetega  

• Koosoleku kokku kutsumine  

• Lasteaia juhtkonnaga arutelu vajalikel teemadel  

 

Pika arutelu tulemusel oli  Tanel Arumäe nõus olema esimees.  



Otsus: Hääletamisel olid kõik üksmeelsed  

  

Aseesimeheks pakkus ennast Varje Melts  

Otsus: Hääletamisel olid kõik üksmeelsed.  

  

Esimees: Tanel Arumäe  

Aseesimees: Varje Melts  

  

3. Lasteaias positiivse märkamine  

  

• Pipi rühma esindaja arvates on lasteaia haljastus väga ilus, lillepeenrad korras ja hästi 

hoolitsetud, aed turvaline. Väline inventar vajaks uuendamist, aga muidu on kõik 

suurepärane.  

• Samuti öeldi ühiselt, et liikumisõpetaja on lasteaia tõeline staar ja suurepärane leid.   

• Lepatriinu rühma esindaja kiitis väga lastega personaalset suhtlust ja lähenemist.  

• Tipp-Täpp esindaja sõnul ei soovi tema laps koju minna, alguses tekkis eriarvamusi 

õpetajaga, aga nüüd sellega korras ning on rahul arengukavaga.   

• Liblika rühma esindaja rääkis, et rühmas on väga toredad õpetajad ja lapsed kes 

hoolivad, hoiavad ja aitavad üksteist. Väga kiideti lasteaia Facebooki kodulehte, kus 

tutvustati lasteaias töötavaid kollektiive.   

• Sipsiku esindaja kiitis  õpetajate indu ja panust kooliminevate laste suhtes ning 

väljendas rahulolu, et võimaldatakse ärkvelolekut lastele, kes ei vaja lõunaund ning 

tänu sellele on paranenud kogu pere õhtul õigeaegselt magama minek ja hommikuks 

väljapuhkamine. 

• Vahenurme esindajad on väga rahul muusikaõpetajaga ning Eliisis jagatakse piisavalt 

infot, mis päeva jooksul tehakse rühmas ja eripedagoogi oskustega tugiõpetaja Kerstiga 

ollakse samuti rahul, väga hea leid.  

• Naksitrallide esindaja on õpetajatega rahul ja eriti mooduliga, mis on uus ja ilus.  

• Mesimummi esindaja arvas, et oleks vaja juurdeehitust, mis lubati.   

• Päiksekeste esindaja on õpetajatega väga rahul ja samuti laps ei soovi koju tulla ja on 

hea meel asjade uuendamistega  

  

4. Ettepanekute tegemine lasteaia arengu toetamiseks  

• Pipi esindaja väljendas rahulolu  eelmise aasta jõulupeoga,  mis toimus spordikeskuses. 

Oldi isegi kurb, et sel aastal toimub eraldi rühmadena.   

Ettepanek:  järgnevatel aastatel võiks taas korraldada jõulupeo terve lasteaiaga ja iga 

rühm panustaks kaunistamisel. Vajadusel on valmis ka lapsevanemad aitama (piisava 

etteteatamisega umbes 1 kuu ette).   

• Ettepanek: Kas saaks midagi uuendada, parandada rühmas või muretseda midagi uut 

majja korjanduse, peo või laada abil. Samuti tehti ettepanek osta lasteaiale aurupesur, 

et võidelda nakkushaigustega (ussid, täid jne).    

• Sipsiku esindaja andis teada, et kui kellelgi tekib soov uurida nakkushaiguste kohta, siis 

terviseameti kodulehel on olemas info kuidas nende puhul käituda.   

• Sipsiku esindaja loodab et õpetajad jäävad nende rühmas püsima.   



• Liblika esindaja küsis, kas oleks võimalik saada juurde ühte tualettpotti lastele, sest 

vahel tekib järjekord.   

• Tipp-Täpi esindajal mõned mured: Esik liiga väike, ettepanek tõsta kuivatuskapp 

tualetti. Radiaatorid tekitavad suurt müra, ettepanek leida  töömehed, kes probleemi 

suudaks ära lahendada. Murekohana arutati, kas lasteaias peaks õpetaja aitama lapsele 

lapsevanema palvel katkistele huulele kodust kaasa antud huulemääret peale määrida. 

Otsustati, et katkisele kohale plaastrit ju pannakse ja katkised huuled on lapsele väga 

valulik. Rõhutati, et ravimeid õpetaja lasteaias lapsele anda ei tohi, aga huulemääre ei 

ole ravim.   

• Päikeste esindaja küsis, kas järgmine aasta saab rühm uue põranda. Direktor vastas,  et 

kõik oleneb eelarve aruteludest valla komisjonides.  

• Vahenurme esindajad soovivad kuivatuskappi, kus saaksid laste niisked ja märjad 

riided ära kuivatada. Samuti tunti muret selle üle, et lapsed ei saa õhtul õue minna, kuna 

seal ei ole õuevalgustust.   

• Naksitralline esindaja uuris lõunaune kohta,  mis variandid või lahendused on loodud 

selleks, et lapsed ei peaks magama. Õppejuhi vastus sellele on, et need aiarühmade 

lapsed, kes tõesti enam päevaund ei vaja, siis me peame leidma igas rühmas lahendused. 

Kõik olukorrad lahendatakse ükshaaval, kuna ka lapsed, sh nende unevajadus on 

erinevad. Alustuseks rääkida läbi oma rühma õpetajatega ja vajadusel kaasata juhtkond. 

See tähendab ka, et lapse kodune  unehügieen peab korras olema ja öö uni peab olema 

piisava pikkusega, st 10-11 tundi. Laps peab saama ka lasteaias rahuliku pooltunni, mis 

tähendab, et ta läheb koos teistega pikutama ja kuulab ära nn unejutu. Seejärel saab teisi 

segamata vaikselt ülesse minna ja rahulikult mängida. See kõik saab sündida vaid 

tõelises koostöös ja nii kodu kui lasteaed selgitab lapsele, et teised lapsed, kes vajavad 

päevaund, peavad seda ka teha saama. Samuti tuleb kokku leppida ja leida lahendusi, 

mida teha olukorras, kui laps hakkab teiste und segama või kui ta voodis vaikse 

pooltunni ajal siiski uinub.   

• Naksitrallide rühmas on vaja kardinaid, et eraldada magavaid lapsi.  

• Direktor uuris lastevanematelt, kas kunagi edaspidi võiks kaaluda seda, et 17.00 – 18.00 

läheksid lapsed valverühmadesse. Päikesekeste esindaja teadis rääkida, kuidas osades 

lasteaedades selline süsteem juba on. Hoolekogu koosolekul viibinud rühmade 

esindajad ei näinud selles probleemi. Hoolekogu liikmetel paluti mõelda ja uurida oma 

rühma lastevanematelt,  kas see oleks edaspidi mõeldav.  

• Pipi esindaja uuris erinevate küsitluste tagasiside kohta, mis tehti peale jõulupidu, 

talgute korraldamist, aga tagasiside kokkuvõtet pole lapsevanemad saanud. Direktor 

lubas tagasisidet anda.   

• Direktor lubas kõiki lastevanemate ettepanekuid kaaluda ja anda järgmisel hoolekogu 

koosolekul teada, kuidas ja mida on tehtud. Osa ettepanekutest kattuvad lasteaia 

nägemusega ja on juba töös.  

  

 

 

 

 



5. Arutelu  

  

• Pärnu-Jaagupi lasteaed pesamuna liitus Rohelise kooli programmiga. Programm 

“Roheline kool” toob keskkonnasäästlikku mõtteviisi lasteaia igapäevastesse 

tegevustesse ning aitab seda süsteemselt ja terviklikult rakendada. See aitab kaasa 

vastutustundlike, keskkonda hoidvate ja väärtustavate inimeste kujunemisele. Kaasatud 

on kõik – lasteaialapsed, õpilased, õpetajad, kooli personal kuni lapsevanemateni 

välja.  

 

• Eesti riik toetas SA KIK kaudu lasteaia projekti „Sõpra tuntakse hädas“ ligikaudu 9400 

euroga, mille raames soetasime muuhulgas nii Pärnu-Jaagupi maja kui ka Vahenurme 

maja juurde kasvuhooned, kus saab teha õuesõpet, katsetada, lastega koos taimi 

kasvatada, kuidas nende eest hoolt kanda ning mis juhtub, kui me ei kanna piisavalt 

hoolt jne. Kasvuhoonete paigaldamisel vajame hädasti lastevanemate abi. Projektist on 

olnud juttu Pesamuna FB lehel ja kodulehel.  

• Naksitrallide rühma vanemad soovivad paigaldada linnusöögimaja ja arutleti, et selle 

võib õue panna Naksitrallide rühma lähedusse.  

• Lastevanemate arvates võiksid rühmades mänguasjad vahetuda ja olla liikvel.  

• Rühmade esindajad tõid välja, et lapsevanemad võiks palju rohkem panustada lasteaia 

arengusse ja lasteaed võiks julgemalt abi küsida. Tehti ettepanek luua vabatahtlike list.  

• Tekkis küsimus, kas tervist edendava lasteaiana võiks rühmad rohkem ka õhtuti väljas 

käia. Samuti toodi välja, et külmematel ilmadel võib ju osade lastega tuppa tagasi 

minna. Vahenurme probleem on õuevalgustus ja majandusjuhataja lubas sellega 

tegeleda.  

• õppejuht tänas lapsevanemaid, et nad on lapsi koju jättes võimaldanud lasteaial 

personali koolitada ja küsis, kas seda saab ka edaspidi teha (kokku umbes 4 korda 

õppeaastas). Rühmade esindajad leidsid, et koolitamine on väga vajalik ja leidsid, et 1 

kuu ette teatamine annab aega laste koju jätmiseks võimaluste leidmiseks.  

• õppejuht julgustas vanemaid teada andma oma soovidest õppe- ja kasvatusetegevuste 

kaasajastamiseks, teada anda programmidest ja projektidest, milles me võiks osaleda. 

Näiteks ühe eelmise hoolekogu liikme soov oli rohkem lastele ettevõtlikkuse 

arendamisega tegeleda ja VINKS-VONKS programmi kaudu seda lastele õpetada. Juttu 

tuli ka kiusamisest, mida aitaks lahendada KIVA programmi rakendamine.  

  

Järgmine hoolekogu koosolek toimub jaanuaris 2025  

  

  

  

 

https://www.tartuloodusmaja.ee/roheline-kool/
https://www.tartuloodusmaja.ee/roheline-kool/
https://lasteaedpesamuna.ee/category/uudised/

